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Podczas wrześniowej (27.09) sesji Rady Miasta Ustroń radni ustosunkowali się do petycji,
dotyczącej poprawy jakości powietrza w Ustroniu.

zdjęcie poglądowe/ arc.ox.pl

Rada Miasta Ustroń pochyliła się nad petycją, która wpłynęła do tamtejszego magistratu. Autor petycji proponował
o podjęcie pięciu działań, mających przyczynić się do poprawy jakości powietrza w mieście:

1. Zaoferowanie mieszkańcom porad ekodoradcy w zakresie technik termomodernizacji budynków i
dostępnego dofinansowania inwestycji,

2. Stworzenie punku konsultacyjnego programu „Czyste Powietrze”,
3. dołączenie do rządowego programu Stop Smog, wspierającego termomodernizację domów osób o niskich

dochodach,
4. usprawnienie działania Straży Miejskiej w zakresie kontroli palenisk i informowania o uchwale antysmogowej,
5. zlecenie badań określających skalę zanieczyszczenia powietrza przez ruch samochodowy.

Na podjęcie tych działań należałoby zabezpieczyć odpowiednie środki w budżecie miasta na 2022 rok.

Radni zgodzili się z odpowiedzią burmistrza, który wskazał, że niektóre z proponowanych działań są już planowane
– biorąc pod uwagę odpowiedź Burmistrza Miasta, za zasadne należy uznać zabezpieczanie w budżecie
Miasta Ustroń na rok 2022 środków finansowych, na wykonanie tych zadań, które są przewidziane do
realizacji, biorąc pod uwagę możliwości finansowe miasta – zadecydowali radni.

Jakie działania więc zostaną w Ustroniu podjęte? Wyjaśnienie znajduje się w odpowiedzi Burmistrza Przemysława
Korcza:

1. Prowadzone są rozmowy dotyczące zatrudnienia doradcy służącego pomocą właścicielom nieruchomości w
zakresie doradztwa m.in. przy termomodernizacji budynków. Ewentualne zatrudnienie doradcy będzie
możliwe w przypadku pozyskania funduszy z Programu Life.

2. Miasto Ustroń planuje wziąć udział w programie „Czyste Powietrze”. Zostało przesłane pismo do WFOŚiGW w
Katowicach o chęci dołączenia do programu i podpisania stosownego porozumienia. Jednocześnie
rozważana jest możliwość podpisania współpracy z zewnętrznym wykonawcą w zakresie prowadzenia
punktu konsultacyjno-informacyjnego. Od 1 stycznia 2022 rozważane jest zatrudnienie osoby (finansowane
z WFOSiGW) w celu świadczenia usług doradczych;

3. Miasto Ustroń na dzień dzisiejszy nie planuje dołączenia do rządowego programu Stop Smog. W przypadku
zatrudnienia osoby służącej pomocą przy termomodernizacji budynków, ponownie zostanie
przeanalizowana kwestia dołączenia do ww. programu;

4. Straż Miejska w Mieście Ustroń podejmuje działania mające na celu zapobieganie zjawisku smogu i poprawy
jakości powietrza w naszym mieście. W 2020 przeprowadzono 86 kontroli, w 2019 r. 227 kontroli budynków
jednorodzinnych. Kontrole dotyczyły weryfikacji jakości  i rodzaju  stosowanego  paliwa (…) w wyniku
przeprowadzonych kontroli ukarano I7 osób. Podczas przeprowadzanych kontroli przez Straż  Miejską
 właściciele nieruchomości są  informowani o założeniach i wytycznych zawartych w uchwale w sprawie
wprowadzania na obszarze województwa śląskiego ograniczeń w zakresie eksploatacji instalacji, w których
następuje spalanie paliw. Jednocześnie Miasto Ustroń w 2020 r i 2021 r zawarło, jak co roku umowy z
Centralnym Laboratorium Pomiarowo-Badawczym Sp. z o. o. w celu możliwości badania odpadów (popiołów
) paleniskowych (…).

5. W chwili obecnej Miasto Ustroń nie planuje przeprowadzania badań zanieczyszczeń powietrza
powodowanych ruchem komunikacyjnym, natomiast prowadzone są rozmowy dotyczące podpisania
umowy na wykonanie pomiarów zanieczyszczeń powietrza za pomocą drona. Pomiary te jednak będą



dotyczyć niskiej emisji na terenie Miasta Ustroń(…).

Pełna treść odpowiedzi dostępna tutaj.
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